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Návrh uznesenia 

 

 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

s c h v a ľ u j e  

  

Stanovisko Mestskej časti Bratislava-Petržalka k návrhu Všeobecne záväzného nariadenia, 

ktorým sa mení a dopĺňa VZN hlavného mesta č. 12/2014 o dani z nehnuteľnosti v znení: 

  

„Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Petržalka nesúhlasí s predloženým návrhom 

VZN hlavného mesta SR č. 12/2014 o dani z nehnuteľnosti, ktorým sa vo všeobecnosti od 

1.1.2016 navrhuje zvýšiť daň z nehnuteľnosti za pozemky, stavby, budovy a byty o 100 %“.  
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Dôvodová správa 
 

 

 

      

 
 

 Listom zo dňa 9.9.2015 požiadal primátor hlavného mesta Slovenskej republiky  

p. Nesrovnal o stanovisko miestneho zastupiteľstva našej mestskej časti k návrhu Všeobecne 

záväzného nariadenia, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenia hlavného mesta 

Slovenskej republiky Bratislavy č. 12/2014 o dani z nehnuteľnosti s predpokladanou účinnosťou 

od 1.1.2016.  

 Nový návrh VZN o dani z nehnuteľnosti zohľadňuje, tak ako doteraz, rozdielne pásma 

týchto sadzieb v závislosti na územnom členení mestských častí. Všetky sadzby za pozemky, 

stavby a byty vo všetkých územných pásmach sa navrhujú zvýšiť prevažne o 100 %. V návrhu sa 

znižuje veková hranica na zníženie tejto dane o 50% zo 70 rokov na 62 rokov. 

            Materiál bol prerokovaný vo všetkých komisiách, ktorých stanoviská prikladáme. Dňa 

20.10.2015 bol materiál prerokovaný na miestnej rade s odporúčaním pre miestne zastupiteľstvo 

vyjadriť nesúhlasné stanovisko. 

 

 

Naše stanovisko je nasledovné: 

 

 Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Petržalka nesúhlasí s predloženým 

návrhom VZN hlavného mesta SR č. 12/2014 o dani z nehnuteľnosti, ktorým sa vo všeobecnosti 

od 1.1.2016 navrhuje zvýšiť daň z nehnuteľnosti za pozemky, stavby, budovy a byty o 100 %.  
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Výpis z uznesení zo zasadnutia finančnej komisie konanej dňa 19.10.2015 

 

Prítomní: Cmorej, Bučan, Antošová, Vydra, Jančovičová, Puliš, Fiala, Gajdoš 

Ospravedlnený: Gallo 

 

K bodu: Stanovisko mestskej časti k VZN hlavného mesta o dani z nehnuteľností   

 

Uznesenie:  

Finančná komisia odporúča miestnemu zastupiteľstvu schváliť predložený materiál, t.z 

nesúhlasné stanovisko. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní :  8 

Za           :  8 

 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

 

Za správnosť: Lukáček                                                     Cmorej Peter v.r. 

V Bratislave 19.10.2015                                                      predseda FK 

 

Výpis z uznesenia zo zasadnutia komisie správy majetku a miestnych podnikov  

konanej dňa 12. 10.2015 

 
 

Prítomní: Mgr. Ivan Uhlár, RNDr. Gabriel Gaži, M.P.A., Ing. Ján Karman, Mgr., Ing. Michal 

Radosa, Ing. Pavel Šesták,   Branislav Krištof, Miroslav Lažo. 

Ospravedlnení: Mgr. Vladimír Gallo, PhD, Milan Molnár 

Neospravedlnený : Ing. Ján Hrčka , 

 

Názov materiálu: 

Stanovisko mestskej časti k VZN hlavného mesta o dani z nehnuteľností    

Materiál uviedol Ing.Lukáček, vedúci FO,  

Uznesenie: 
Komisia správy majetku a miestnych podnikov odporúča miestnemu zastupiteľstvu schváliť 

Stanovisko k návrhu VZN hlavného mesta  o dani z nehnuteľností 

 

Hlasovanie: 

Prítomní :  7 

Za          :   7   

Proti:        0 

Zdržal sa:   0   

Záver: Uznesenie bolo schválené 

 

Za správnosť: A. Broszová     Bratislava: 12. 10. 2015 

tajomníčka komisie 
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Výpis z uznesení zo zasadnutia školskej komisie konanej dňa 15.10.2015 

 

Prítomní: Farkašovská, Dolinay, Kačírek, Kríž, Štrauchová, Janegová, Lukáčová, Petrísková  

Ospravedlnená: Hrehorová 

Neospravedlnený: Orság 

 

K bodu:  

Stanovisko mestskej časti Bratislava-Petržalka k návrhu VZN hlavného mesta SR 

Bratislavy o dani z nehnuteľnosti  

Materiál uviedla vedúca OŠaŠ V. Redechová, podklady vedúci FO Ing. Lukaček 

 

Diskusia: 

Farkašovská  - vyjadrila názor, že dane z nehnuteľnosti v Bratislave sú nízke, chýbajú financie 

napr. aj Petržalke, to je nespochybniteľné, je to nepopulárne opatrenie, má trochu problém so 

znížením vekovej zo 70 rokov na 62 vo všeobecnosti – je viac otvorených otázok,  s toho dôvodu 

sa zdrží hlasovania 

Dolinay – tiež sa zdrží hlasovania lebo najľahšie ak chýbajú príjmy tak ich pýtať od občanov, 

rozpočet Bratislavy bude na úrovni rokov 2008-2009, zmena percentilu pre Bratislavu, pani 

predsedníčka dobre uviedla, že je to nepopulárny, ťažký krok, bremeno sa presúva na občana, 

Farkašovská – je to politický problém, diskusia k nemu je opodstatnená, ťažký krok neulahodí 

sa všetkým, uviedla príklad zľavy  pre invalidných občanov, 

Kačírek – racionálne uvažujúci ľudia vidia, že je to nevyhnutné, potrebné dobre problém 

vysvetliť potom bude aj občanmi prijatí 

 

Uznesenie č. 6/6/2015 školskej komisie k Stanovisku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

k návrhu VZN hlavného mesta SR Bratislavy o dani z nehnuteľnosti  

Školská komisia odporúča Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

schváliť  Stanovisko mestskej časti Bratislava-Petržalka k návrhu VZN hlavného mesta SR 

Bratislavy o dani z nehnuteľnosti  

 

Hlasovanie:   

Prítomných: 8 

Za:   Kačírek, Kríž, Štrauchová, Janegová     

Proti: 0             

Zdržal sa: Farkašovská, Dolinay, Petrisková, Lukáčová 

Záver: Uznesenie nebolo schválené 

 

Za správnosť: V. Redechová     Bratislava: 15.10.2015 

tajomníčka školskej komisie 

 

Výpis z uznesení zo zasadnutie komisie kultúry konanej dňa 14.10. 2015 

 

Prítomní: L. Ovečková, O. Adamčiaková, M. Jóna, D. Palúchová, A. Petrisková, J. Gonzalez 

Lemus 

Za MÚ: D. Emeljanovová, D. Podolayová, J. Jecková, A. Sonneková, J. Lukáček 

Ospravedlnení: M. Makovníková-Mosná, M. Vetrák 

Neprítomný: M. Buberník 
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Stanovisko mestskej časti Bratislava-Petržalka k návrhu VZN hlavného mesta SR Bratislavy 

o dani z nehnuteľností.          

Materiál predložil vedúci FO Ing.Lukáček    

Uznesenie:     

Komisia kultúry schvaľuje návrh OPS, aby MsZ  riešilo zvýšenie dane z nehnuteľnosti vo dvoch 

etapách. 

 

Hlasovanie:   

za:  p. Adamčiaková         

proti: p. Ovečková, p. Petrisková, p. Palúchová, p. Gonzáles Lemus   

zdržal sa: p. Jóna 

Uznesenie nebolo prijaté 
 

Za správnosť: Emeljanovová 

tajomníčka komisie 

 

Výpis 

z uznesení zo zasadnutia komisie sociálnej a bytovej pri miestnom zastupiteľstve MČ 

Bratislava-Petržalka konanej dňa 12.10.2015 

 

Prítomní: Vladimír Dolinay, Daniela Palúchová, Lucia   Štrauchová,  Oľga Adamčiaková,     

                  Miroslava Makovníková Mosná, Anna Dyttertová, Gabriela Janíková,  

                  Roman Masár 

 

K bodu 3: Stanovisko mestskej časti Bratislava-Petržalka k návrhu VZN ktorým sa mení 

a dopĺňa VZN  hlavného mesta  č.12/2014 o dani  z nehnuteľností  

 

Bod uviedol:  Ing. Julián Lukáček   

Diskusia:   

Mgr. Miroslava Makovníková Mosná: 

V diskusii zaznel návrh, aby MČ Petržalka otvorila pri rokovaní o VZN s hl. mestom tému 

rozdelenia mestských častí do troch kategórií, podľa ktorých sú stanovované o. i. aj sadzby dane 

z nehnuteľnosti. MČ Petržalka by uvítala, aby zostala samostatná kategória MČ Starého Mesta, 

ale ostatné MČ aby mali rovnakú sadzbu dane, nakoľko je nespravodlivé, aby niektoré  z 

najlukratívnejších MČ mali nižšie dane z nehnuteľnosti, ako na zadováženie si bývania lacnejšia 

MČ Petržalka. 

Anna Dyttertová: 

V diskusii zaznela otázka:,, čo má MČ na mysli dvomi etapami, aký cca časový posun?“, ďalej 

p. Dyttertová odporučila hl. mestu  prehodnotiť návrh 100% navýšenia, a zvážiť aj 

všetky rezervy vo výbere daní, napr. aj u tých nehnuteľností, ktoré sú prípadne od dane 

oslobodené a pod.,a vyhľadať tie nehnuteľnosti, hlavne pozemky, za ktoré dosiaľ nikto neplatí!" 

a na záver odporučila  MČ  toto adresovať hl. mestu. 

 

Hlasovanie: 

prítomní :      8 

za      (4):      Lucia   Štrauchová,  Oľga Adamčiaková,  Gabriela Janíková, Roman Masár 

proti   (3):      Vladimír Dolinay, Daniela Palúchová, Anna Dyttertová 

zdržal sa (1): Miroslava Makovníková Mosná  
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Uznesenie č.3/3/2015 - Komisia sociálna a bytová neodporúča schváliť Miestnemu  

zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka Stanovisko k  návrhu VZN, ktorým sa mení 

a dopĺňa VZN hl. mesta č. 12/2014 o dani z nehnuteľnosti                          

Záver: uznesenie nebolo schválené 
 

V Bratislave 12.10.2015                                                      

 

Za správnosť: Mgr. Alena Halčáková 

                          tajomníčka komisie 

 

 

Výpis z uznesení zo zasadnutia komisie investičných činností  

konanej dňa 14.10.2015 

 

Prítomní: RNDr. Gabriel Gaži, M.P.H, Mgr. Ivan Uhlár, Ing. Jozef Vydra, Viera Bieliková,  

Ing. Eduard Demel, Bc. Michal Demský 

Ospravedlnení: JUDr. Milan Vetrák, PhD., Jana Hrehorová 

 

K bodu: Stanovisko MČ k VZN hlavného mesta o dani z nehnuteľností  

Materiál predstavil vedúci finančného oddelenia p. Ing. J. Lukáček. P. Gaži sa opýtal na časový 

interval medzi navrhovanými dvoma etapami zvýšenia daní. P. Lukáček odpovedal, že časový 

interval MČ nenavrhuje, ale poukazuje na to,  že zvýšenie o 100% jednorázovo nie je dobré 

a odporúča pristupovať citlivejšie.  

Uznesenie: 

Komisia investičných činností pri Miestnom zastupiteľstve mestskej časti Bratislava-Petržalka 

o d p o r ú č a   n e s c h v á l i ť   Všeobecne záväzné nariadenie, ktorým sa mení a dopĺňa 

VZN hlavného mesta č. 12/2014 o dani z nehnuteľnosti. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 6 

Za:  RNDr. Gabriel Gaži, M.P.H, Mgr. Ivan Uhlár, Ing. Jozef Vydra, Viera Bieliková, Bc. 

Michal Demský  

Proti:  Ing. Eduard Demel  

Zdržal sa:  0  

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

Za správnosť: Mgr. Jana Jecková 

 

Výpis z uznesení zo zasadnutia komisie životného prostredia a verejného poriadku  

konanej dňa 15.10.2015 

 

K bodu: Stanovisko Mestskej časti Bratislava-Petržalka k návrhu Všeobecne záväzného 

nariadenia, ktorým sa mení a dopĺňa VZN hlavného mesta č. 12/2014 o dani z 

nehnuteľnosti 

 

Materiál uviedla:  Ing. Zuzana Juhásová 

Uznesenie:  
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Komisia životného prostredia a verejného poriadku odporúča Miestnemu zastupiteľstvu 

mestskej časti Bratislava-Petržalka schváliť Stanovisko Mestskej časti Bratislava-Petržalka 

k návrhu Všeobecne záväzného nariadenia, ktorým sa mení a dopĺňa VZN hlavného mesta    č. 

12/2014 o dani z nehnuteľnosti za nasledujúcich podmienok:  

a) zvýšenie dane z nehnuteľnosti sa udeje jednorazovo, (návrh pani Hájkovej)  

b) platbu dane z nehnuteľnosti bude možné uhrádzať na splátky, (návrh pani Lengyelovej)  

c) rozšíriť skupinu osôb, ktorým bude poskytnutá 50%tná zľava z dane z nehnuteľnosti aj pre 

osoby zdravotne ťažko postihnuté (ZŤP),( návrh pani Pätoprstej) 

d) Komisia životného prostredia a verejného poriadku ďalej odporúča starostovi mestskej časti 

Bratislava-Petržalka aby pri zostavovaní rozpočtu, navýšenie príjmov z výberu daní 

z nehnuteľnosti účelovo viazal na navýšenie kapitálových výdavkov pre dopravnú infraštruktúru 

v Petržalke a verejné priestory v Petržalke (návrh pani Pätoprstej) 

Hlasovanie: 

Prítomných:    6 

Za:   E. Pätoprstá, A. Hájková, M. Malaga, K. Věntusová, Ľ. Homola, D. Lengyelová 

Proti:   0  

Zdržal sa:  0  

Záver: Uznesenie bolo schválené 

Za správnosť: Ing. Lenka Špodová 

 

Výpis z uznesení zo zasadnutie komisie športu konanej dňa 13.10.2015 

 

Prítomní: M. Vičan, J. Korbel, J. Fischer, P. Sovič, V. Chaloupka, P. Beňa, M. Lažo 

Ospravedlnená: Ľ. Škorvaneková,  

Neospravedlnený: P. Hochschorner 

 

K bodu:  Stanovisko mestskej časti k VZN hlavného mesta o dani z nehnuteľnosti 

Uznesenie: členovia komisie športu odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu MČ Bratislava 

Petržalka schváliť Stanovisko mestskej časti Bratislava-Petržalka k VZN hlavného mesta 

č.12/2014 o dani z nehnuteľnosti s pripomienkou na úpravu Dôvodovej správy v zmysle 

pôvodného neskráteného textu. 

 

Hlasovanie:  
Prítomných: 7 

Za:   M. Vičan, J. Korbel, J. Fischer, P. Sovič, V. Chaloupka, M. Lažo 

Proti:   0  

Zdržal sa:  Beňa 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

Za správnosť: R. Schnürmacher 

 

Výpis z uznesení zo zasadnutia komisie ÚPVaD konaného dňa 12.10.2015 

 

Prítomní poslanci členovia komisie:  M. Jóna, A. Hájková, I. Antošová, L. Ovečková, J. 

Vydra, Ľ. Kačírek, T. Mikus, E. Pätoprstá   

Prítomní neposlanci členovia komisie: T. Schlosser, B. Sepši  
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Všetky predkladané materiály uviedol a predstavil Julián Lukáček, vedúci FO. 

K bodu: Stanovisko mestskej časti k VZN hlavného mesta o dani z nehnuteľnosti        

 

 

Uznesenie: 

Komisia odporúča realizovať zvýšenie dane na jedenkrát (nie v dvoch etapách) a doplniť zľavy 

pre ZŤP.  

 

Hlasovanie:                  

Prítomní: 10   

za:    5   

proti:    4       

zdržal sa:   1   

Uznesenie nebolo schválené. 

 

     Martin Jóna                                                    

predseda komisie                                  

Zapísala: Ing.arch.Kordošová                                                                                                         

13.10.2015      

 

 


